
 
1 Fællesbestyrelsen Hellevad Børneunivers 

Tirsdag d. 14 november 2023 kl. 19:00 

Forældrerepræsentanter: 
Formand: Vivi Underbjerg-Bossen (skole), næstformand: Andreas Carstensen (skole), Melanie Petersen Hokkerup 
(skole), Christina Schanda (skole), Anna Iversen (daginst.), Mette Steinbeck (daginst.), Lene Clausen (daginst.) 
Medarbejderrepræsentanter:  
Jacob D. Palsing (skole) Charlotte L. Kublick (daginst.) 
Ledelse:  
Fællesleder: Steen Chr. Knutzen, souschef: Anni S. Jensen 
Elevrådet deltager 
 
 

Dagsorden: 
Afbud:  

Emne: Referat: 

1) Godkendelse af dagsorden og 
referat fra sidst 

Godkendt. Vi underskriver på næste bestyrelsesmøde 

2) Orientering: 
Formand 
Elevrådet: 
Ledelsen (SCK, AJ) 
Medarbejdere (JP, CLK) 
Øvrige 

3)  
 

Vivi: Steen og Vivi har haft møde med Hjordkær skoles leder og formand ift. samarbejdet 
med overgang fremadrettet. Godt møde. Vi skal b.la. kigge på udarbejdelse af et princip 
for samarbejdet. Jeg har får henvendelse fra Fællesforum for formændene for 
skolebestyrelser  - DR vil gerne have en udtalelse  ift. de økonomiske udfordringer  
modellen for segregering af elever giver. Vivi har bakket op om formændenes udtalelse. 
Elevrådet: Elevrådet har deltaget i møde for fælleselevrådet for hele kommunen. Et rigtig 
godt møde og der var inspiration at hente fra andre skoler.  
Der er arbejdet med følgende emner i elevrådet: 
Mulighed for inde-frikvarter på skift i klasserne – inspireret af fællesmødet. 
Sparre på papir og strøm – de har lavet en konkurrence for alle klasserne om, hvem der 
kunne tegne den bedste plakat omhandlende sparre på papir og strøm. 
Ønsker om et klubtilbud for elever fra 5. kl og op, også for elever i Rødekro og Hjordkær – 
inspireret af fællesmødet. 
Ideindsamling fra alle klasser i form af opslag hængt op i alle klasser, som elever kan 
skrive ideer og ønsker på.  
Steen: Ledelsen har i dag været hos dagtilbudschefen på forvaltningen til dialogmøde om 
institutionsaftalen på dagtilbudsområdet. Det var et rigtig godt og konstruktivt møde. 
Vi oplever, at en del elever kommer for sent i skole, så vi vil arbejde med at gøre forældre 
og elever opmærksom på at alle elever møde til tiden 7.45  – hverdag 
Vi er i gang med at forberede brandøvelser for hele Universet 
AJ: Vi har indgået samarbejde med Let Køb om levering af frugt til BH og SFO.  
Resultatet af  Lederevaluering efterår 2023 er kommet, og der er stor tilfredshed blandt 
medarbejderen i Smørhullet. Skoledelen  har ikke været en del af undersøgelsen i år, da 
Steen først er ansat 1. september. 
Vi har diskuteret, om de små i Futtegruppen og Nøflegruppen skal være en del af 
skolefotograferingen fremadrettet, og er nået frem til, at det skal de ikke. Børnene får 
intet godt ud af processen – tværtimod, og billederne bliver derfor dårlige. 
Der er givet 1 million kr. til at undersøge muligheder og behov for ny dagtilbud i Tinglev 
by. Det kunne betyde, at det ikke er Hellevad by der bliver prioriteret inden for de næste 
par år. 
JP: På skolen er vi i gang med juleforberedelser 
CLK: Vi har haft forældremøde med stor tilslutning.  Vi er også i gang med 
juleforberedelser, men vi prøver at drosle ned på aktivitetsniveauet i december, for at 
dagligdagen for børnene ikke bliver ændret for meget i børnehave tiden 
Andreas: Udviklingsrådet har afsluttet projekt Multibanen og er nu klar til, så småt, at 
kigge på nye projekter. Vi vandt jo Årets landdistriktspris 2023 – et stort og dejligt cadeau 
 

4) Evaluering af arbejdsdag God opbakning. God stemning, Masser af kage. God planlægning.  
Overordnet en positiv oplevelse. 

5)  Princip for devices  - med forslag 
og tilbagemeldinger herpå 
Bilag vedhæftet 

Godkendt. Vi sender det ud til alle forældre, lægger det på hjemmesiden og orienterer 
lærer og elever om princippet. 

6) Økonomi SCK 
 

Vi har pt. et samlet merforbrug på ca. 5 %. Vi er forsat opmærksomme på overforbruget, 
men er fortrøstningsfulde ift. at komme under de 4 % 
Vi har lige i går fået økonomi 2024 ud. 
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7) Tilbagemelding fra dialogforum 
d.05/10 
 

Steen og Vivi har deltaget i dialogforum, et årligt tilbagevende stormøde mellem Børne og 
unge udvalget, bestyrelsesformænd, skoleleder og læremedarbejdere. 
Der var en del fokus på skolernes økonomi , og  på forskellen mellem store og små skoler. 
 

8) Fællesmøde for Trivselsråd? 
 

Anna: Jeg har fået listen over alle trivselsrådene og planen er at indkalde til et 
fællestrivselsrådsmøde efter nytår. 
Satser på at få, både gamle garvede trivselsrødder, der kan videns dele, og nye, der kan  
blive inspireret, med til mødet. 

9) SFO – 2 dagsmodul. Vi har spurgt skolechefen og det er politisk bestemt, hvilke moduler vi skal have i 
Aabenraa kommune, så det er ikke en mulighed, at lave modul på få dage i SFO. 

10) Julegudstjeneste – 
forældredeltagelse. 

Vi har rettet program for skolens julegudstjeneste til, så der bliver mindre ventetid for 
forældrene. 
Vi har snakket om, at forældrene skal tilmelde sig. Melanie og Steen koordinere det. 

11) Personale (Orientering) Vi har haft to langtidssygemeldinger på skolen og en enkelt pt i Smørhullet.  
Andreas giver udtryk for, at det er godt at bestyrelsen bliver orienteret på mail. 

12) Årshjul 
       Bilag vedhæftet 

 
 

Intet nyt 

13) Dato for næste møde og emner til 
næste møde 
 

13.12.2023 
Princip for samarbejde med Hjordkær 
Lejrskole 
Intuitionsaftaler 

14) Eventuelt 
 

Steen: Under emneuge har præsten været på skolen og formidle om afrikansk kultur og 
fik lavet en uheldig udtalelse ang. hvordan albinoer bliver dræbt. Der har været elever der 
har reageret på det.  Præsten beklager og undskylder det uheldige ordvalg. 
Melanie: Vi har før snakket om at invitere politikkerne til at komme og se, den kaos der er  
på parkeringspladsen om morgenen mellem 7.20 og 7.45. Melanie, Vivi og Steen 
planlægger en invitation. 
Der er lys hver aften på Multibanen – det er blevet styret nu med en timer. 
Kunne vi som forældre få en form for årshjul, så vi bliver bekendt med emneuger, fester 
m.m. Det kommer der 

 


